
Protokół Nr IV/11
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 28 stycznia 2011 roku

Otwarcie obrad – godz. 15.09
Zamknięcie obrad – godz. 17.25

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad.2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne  –  w  sesji  uczestniczy  15  radnych  (lista  obecności  radnych,  lista 
obecności sołtysów oraz lista obecności gości zaproszonych stanowią załączniki do 
protokołu).

Ad. 3

Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał r. F. Majdaka.

Ad. 4

Przewodniczący RM – zaproponował,  aby protokół z sesji  Rady Miejskiej  dnia 30 
grudnia 2010 roku przyjąć bez odczytywania, gdyż radni mogli zapoznać się z nim 
wcześniej w Biurze Rady Miejskiej.

Nie  wniesiono  uwag  do  w/w  protokołu  i  przystąpiono  do  głosowania  nad  jego 
przyjęciem:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw –  0  wstrzymał się – 0.

Ad. 5

Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego 
radnym  porządku  obrad  (proponowany  porządek  obrad  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad:
Głosowało 15 radnych:   za – 15  przeciw – 0      wstrzymało się - 0 .

Ad. 6

Burmistrz  –  w  związku  z  zakończeniem kadencji  na  stanowisku  z-cy  Burmistrza 
podziękował Pani Lidii Jagódce za współpracę i wręczył pamiątkową plakietkę oraz 
kwiaty. 

L. Jagódka - podziękowała wszystkim obecnym za współpracę.



Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 30 grudnia 2010r. do 28 
stycznia 2011r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

J.  Gorczycki  –  radny  w  imieniu  mieszkańców  Radkowa  poruszył  sprawę 
odpadającego tynku przy schodach na ratuszu i kolorystyki ratusza.
 
Burmistrz – poinformował, że remont ratusza został zakończony i odebrany z bardzo 
szerokimi warunkami. Wykonana elewacja została narzucona w zakresie kolorystyki i 
wykonania tynków przez konserwatora zabytków z Wałbrzycha, Gmina domagała się 
położenia  tynków  strukturalnych  odpornych  na  wilgoć,  jednak  konserwator  zlecił 
wykonanie  tynków,  które  przemarzają  i  odpadają,  również  część  czołowa,  która 
została  oczyszczona  na  zlecenie  konserwatora  została  otynkowana.  Wszystkie 
usterki  zostały  wpisane  do  protokołu  i  wykonawca  wiosną  będzie  usuwał  tynk  i 
nałoży  nowy  tynk  renowacyjny  odporny  na  zmiany.  Burmistrz  poinformował,  że 
będzie  kontynuowane  uzupełnianie  tynków,  przebudowa  schodów,  barier, 
oświetlenie ratusza, zabezpieczenie ratusza wewnątrz poprzez wymianę podłogi w 
części  strychowej.  Burmistrz  przedstawił  kolejne  prace,  które  zostaną  wykonane 
wokół ratusza.  

O godz. 1633 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1650

Ad. 7

DRUK NR 1 - w spraw realizacji pt: „Indywidualizacja procesu nauczania klas I 
– III gminy Radków”                                                              

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Burmistrz – poprosił o przyjęcie projektu uchwały w przedstawionym brzmieniu.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Cz.  Jarzyńska  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za -  15  przeciw - 0   wstrzymało się – 0. 

DRUK NR 2 - w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu 
nieczystości ciekłych obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Radków  

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  potrzeba  zmian  wynika  z  kalkulacji  kosztów  i  wzrostu 
podatku  vat  oraz  opłat  środowiskowych.  Burmistrz  o  szczegółowe  wyjaśnienie 
poprosił dyr. GZUP M. Pejskiego.

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania.

Nikt z radnych nie miał pytań.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Cz.  Jarzyńska  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:     za - 13    przeciw -   2    wstrzymało się - 0 .

DRUK NR 3 - w sprawie utraty mocy uchwały Nr LXI/307/10 rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 29 października 2010r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości w drodze bezprzetargowej 

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  inwestorzy  stojący  za  wiodącym  podmiotem,  jakim  była 
Fundacja postawili  zbyt wygórowane żądania. Żądania dotyczyły oceny kalkulacji  i  
sprzedaży wybudowanych lokali, nie przyjęto etapowych rozliczeń przez gminę za 
wykonanie  zadania  przy  odbiorze  inwestorskim.  Burmistrz  zerwał  rozmowy  i 
przedłożył  propozycje  uchylenia  uchwały.  Burmistrz  omówił  Druk  nr  4,  z  którego 
wynika konkretna propozycja przekazania na zasadach identycznych poprzedniego 



wykonawcy w części formalnej i prawnej oraz finansowej nieruchomości z gwarancją 
realizacji. Po podjęciu uchwały podmiot przystąpi do podpisania aktu notarialnego, w 
którym  zostaną  określone okresy,  terminy  i  szczegóły  w  budowie  nieruchomości. 
Burmistrz poinformował, że Rada Miejska w 2005 roku podjęła uchwałę wyrażającą 
zgodę na udzielenie bonifikaty do 95%.
Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  przy  jednym  głosie 
wstrzymującym. 
Cz. Jarzyńska - Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  -  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15    przeciw – 0  wstrzymał się –  0  . 

DRUK NR 4 - w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze 
bezprzetargowej 

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały. 
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  przy  jednym  głosie 
wstrzymującym.
Cz.  Jarzyńska  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  przy  sześciu  głosach  za  i  jednym 
przeciwnym.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały przy jednym glosie wstrzymującym.

B.  Grabowska  –  zapytała,  czy w umowie  notarialnej  Burmistrz  zobowiąże  się  do 
nabywania  mieszkań  od  Krężbudu,  czy  będzie  to  dobra  wola  Burmistrza.  Radna 
uważa,  że w takiej  sytuacji  Krężbud będzie w luksusowej  sytuacji,  o jakiej  marzą 
deweloperzy, którzy budując mieszkania mają z góry zapewniony zbyt.

Burmistrz – stworzy warunki, o jakich wspomniała radna.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały:



Głosowało 15 radnych:    za – 14   przeciw –0    wstrzymało się – 1 .
  
  
Ad. 8

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  planów  pracy  Komisji  Rady 
Miejskiej na 2011 rok.

S. Hajłasz – przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok.
R. Markowicz – przedstawił plan pracy Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa na 
2011 rok.
K. Sypień – przedstawiła plan pracy Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku 
Publicznego na 2011 rok.
Cz. Jarzyńska – przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  
na 2011 rok.
M.  Gancarski  –  przedstawił  plan  pracy  Komisji  Budżetu,  Planowania  i  Mienia 
Komunalnego na 2011 rok .

S. Hajłasz – uważa, że w przedstawiony planie pracy Komisji Budżetu, Planowania i 
Mienia Komunalnego punkt dotyczący absolutorium powinien zostać przeniesiony na 
m-c czerwiec.

Przewodniczący RM – poprosił  Przewodniczącego Komisji  Budżetu,  Planowania i 
Mienia  Komunalnego  o  przeniesienie  punktu  dotyczącego  wypracowania  wniosku 
absolutoryjnego na miesiąc czerwiec.

Ad. 9
Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.

J.  Gorczycki  –  radny  napisał  wniosek  do  Burmistrza  w  sprawie  opłaty 
eksploatacyjnej, zapytał, na jakim etapie jest wniosek. 

Burmistrz – wyjaśnił,  że odpowiedzi udzieli  po zakończeniu planowania w Strateg 
Capital i rozliczeniu deklaracji podatkowych, które będą spływać do końca miesiąca. 
Burmistrz  na  następną  sesje  przedłoży  propozycje  tej  kwestii,  aby  rozwiązać 
problem. Burmistrz poinformował, że wcześniej nie, bo prowadzony był spór prawny i  
merytoryczny  w  zakresie  opodatkowania  bocznicy  kolejowej  i  opodatkowania 
terenów  przynależnych  do  kamieniołomów.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  jest  znana 
informacja przewidywanego na rok 2011 wydobycia, co ma związek z planowaniem. 
Burmistrz uważa, że decyzją nie trafną Rady byłoby gdyby te zadania określono w 
udziale procentowym. W sytuacji kuriozalnej środki, które zostaną przeznaczone w 
tym udziale nie będą mogły być wydatkowane dla Tłumaczowa, bo nijak by się miały 
z  potrzebami  gminy.  Burmistrz  jest  zwolennikiem takiego podziału  aby środki  dla 
Tłumaczowa przeznaczyć ale musi zostać stworzona baza i wówczas Burmistrz złoży 
propozycje.  

S. Hajłasz – nie wie, o co chodzi prosi o rozwinięcie tematu.

J. Gorczycki  – wyjaśnił,  że wystąpił  z wnioskiem do Burmistrza, aby część opłaty 
eksploatacyjnej do 50% wpływającej do budżetu gminy Radków z tytułu wydobycia 



złoża melafiru w Tłumaczowie przeznaczyć na zadania remontowo - inwestycyjne na 
terenie miejscowości Tłumaczów.

S. Hajłasz – uważa, że Ścinawka Dolna i Ścinawka Górna oraz Ścinawka Średnia 
powinny też wystąpić o udział z opłat eksploatacyjnych.

J.  Gorczycki  –  uważa,  że  Tłumaczów  najbardziej  odczuwa  kopalnie  na  swoim 
terenie,  jeżeli  nie  będzie kamieniołomu to  nie  będzie opłaty.  Poinformował,  że  w 
Tłumaczowie szykowany jest drugi kamieniołom.

S. Hajłasz - uważa ze jest to nie sprawiedliwe dla pozostałych mieszkańców gminy.

J.  Gorczycki  –  jest  radnym  Miasta  i  Gminy  Radków,  dlatego  dba  o  swoją 
miejscowość, uważa, że 50 % nie jest dużą kwota do tego, co straci Tłumaczów.
S. Hajłasz – zapytał  radnego J. Gorczyckiego czy zdaje sobie sprawę, jakie są to 
kwoty.

Ad. 10
Interpelacje radnych.
Nie wpłynęła.

Ad. 11
Sprawy różne.
Przewodniczący  RM  odczytał  gratulacje  Starosty  Kłodzkiego  złożone  na  ręce 
Przewodniczącego  RM  dla  radnych  z  okazji  otrzymania  mandatu  w  wyborach 
samorządowych.

S.  Hajłasz  –  w  imieniu  dzieci  ze  Ścinawki  Górnej  podziękował  Burmistrzowi  za 
sfinansowanie paczek Mikołajkowych.

J. Gorczycki – poprosił o wyjaśnienie w sprawie rzeki w Tłumaczowie gdzie został 
wykonany mór jest  wstawiona belka,  która spiętrza wodę,  co stwarza zagrożenie 
podtopień gospodarstw.

Burmistrz – temat jest znany Burmistrzowi, wyjaśnił, że gabiony zostały ułożone na 
czas budowy muru w celu odbijania wody od linii brzegowej, które miały być przez 
firmę  zniwelowane.  W  protokole  odbiorczym  zostały  zapisane  wszystkie 
nieskończone  zadania  a  wykaz  prac  nieskończonych  na  rzece  Ścinawka  został 
przekazany dyr.  RZGW i Burmistrz oczekuje na przybycie inspektora i  kierownika 
robót po ustabilizowaniu się wód na rzece. Burmistrz był we Wrocławiu w Zarządzie 
Kryzysowym gdzie przedstawił problem rzeki Ścinawki.    

Ad. 12
Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM  zamknął  IV  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała:         Przewodniczący RM w Radkowie

Lucyna Połowczuk      Bogumił Kuczyński



 


